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VN verdrag inzake rechten van personen met een handicap 
 
Bij de inwerkingtreding van het VN verdrag inzake de rechten van personen met een handicap in 2016 werd 
in de Middelburgse gemeenteraad unaniem een motie aangenomen om tot naleving van de uitgangspunten 
eruit te komen. Met een raadsvoorstel en een startnotitie gaf het college van B en W in mei 2017 aan de 
gemeenteraad aan hoe ze de toegankelijkheid van Middelburg wilden verbeteren. De raad heeft met het 
vaststellen daarvan het college opdracht gegeven de toegankelijkheidsagenda uit werken en te komen met 
een prioriteitenplan met bijbehorende kostenramingen. Omdat er sinds mei 2018 daarna slechts nog een 
workshop met de raad werd gehouden maar het ontbrak aan concrete acties en zichtbare voortgang, heeft 
de PvdA in maart dit jaar actie gevoerd voor betere toegankelijkheid van de Zeeuwse bibliotheek en 
inwoners opgeroepen om andere toegankelijkheidsproblemen te melden. 

 

Dat deze aandacht nog steeds nodig is, bleek afgelopen week uit de berichtgeving in alle media. Mensen 
met een handicap kunnen onvoldoende meedoen in de samenleving, terwijl zij daar wel alle recht toe 
hebben. Dat blijkt uit verschillende rapporten die dinsdag zijn verschenen. Ze hebben minder vaak betaald 
werk en voelen zich minder meetellen in de maatschappij. De uitwerking van het VN-verdrag verloopt 
allesbehalve voorspoedig, constateert onderzoeker Jacqueline Schoonheim in het rapport van vijf 
belangenorganisaties. „De papieren werkelijkheid van het verdrag is een geheel andere dan de praktijk van 
alledag. De resultaten van ons onderzoek zijn teleurstellend. Er wordt in Nederland gekeken vanuit medisch 
perspectief naar mensen met een beperking en niet vanuit het perspectief van mensenrechten. Men houdt 
geen rekening met de mogelijkheid dat iedereen gehandicapt kan zijn. Voorzieningen worden niet gezien 
als een recht, maar als een gunst, en alleen als er geld over is.” De ‘schaduwrapportage’ maakt korte 
metten met het idee dat gehandicapten in Nederland beter af zijn dan een aantal jaren geleden. „De 
overheid heeft zich niet gehouden aan de verplichting om geen nieuw beleid en wetgeving voor te stellen 
die leiden tot een verslechtering van de positie van mensen met een handicap”, schrijven de onderzoekers. 
Eén van de ondervraagden stelt: „Onze grootste beperking is de niet-aangepaste samenleving!” 

 

Ongeveer tweederde van de mensen met een lichamelijke beperking heeft naar eigen zeggen „goede 
mogelijkheden” om te leven zoals zij dat willen, terwijl dit in de algemene bevolking zo’n 80 procent is, blijkt 
uit onderzoek van het Nederlands Instituut voor Onderzoek van de Gezondheidszorg (NIVEL), in opdracht 
van minister Hugo de Jonge (Volksgezondheid, CDA). Van mensen met een psychische aandoening zegt 
iets meer dan de helft „het gevoel te hebben mee te tellen in de maatschappij”, aldus het rapport. „Op de 
meeste gebieden van participatie doen mensen met een lichamelijke of verstandelijke beperking of een 
psychische aandoening minder vaak mee dan mensen uit de algemene bevolking.” Dit verschil doet zich 
vooral gelden bij betaald werk. 

 

De PvdA-fractie heeft met zorg kennis genomen van de 
Schaduwrapportage Verdrag inzake de rechten van personen met 
een handicap in Nederland. Ook in Middelburg schiet de uitvoering 
te kort blijkt uit de vele meldingen die de PvdA Middelburg kreeg 
op de oproep. Toegankelijkheid is helaas nog lang niet voor al 
onze inwoners vanzelfsprekend. Niet in openbare ruimte, in 
gebouwen, op evenementen... Ook de gemeente geeft nog lang 
niet altijd het goede voorbeeld. Dit rapport schetst 10 veel 
genoemde ergernissen bij letterlijke ‘drempels’ in onze gemeente. 
Daarbij de klemmende oproep om ook hier meters te gaan maken 
om het VN-verdrag handen en voeten te geven? Zodat we samen 
ervoor zorgen dat mensen met een beperking zich ook fatsoenlijk 
door onze gemeente kunnen bewegen? 
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1) Toegang tot openbare 

gebouwen 

a) Voorbeelden hal Middelburgse stadhuis 

b) Openbare ruimte rondom Zeeuwse Bibliotheek 
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2) Moeilijk te betreden winkels 

en winkelstraten 

a) Woud aan borden/reclamezuilen/fietsen 

b) Winkels moeilijk te betreden (vb. Drukkerij voor 

rolstoelen door aluminium strip) 

c) Pinautomaten ABN Markt 
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3) Kwaliteit bestrating 
a) Wijze van herstel stoepranden (vb. Gen. 

Eisenhowerlaan) 

b) Bestrating putten Kromme Weele 
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4) Verkeerstekens etc. 

a) (Te) krappe oversteektijd bij verkeerslichten 

(Zandstraat-Looierssingel) 

b) Géén geluidsignaal bij stoplicht begin Nieuwe 

Vlissingseweg en kruising Grevelingenstraat-

Stromenweg 
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5) Invalidenparkeerplaatsen 

a) Nabij Adrie van Driellaan (aan drukke weg, nauwelijks 

uit te stappen) 

b) Hoge instap voor andere invalidenparkeerplaatsen 

c) Weinig invalidenparkeerplaatsen in hartje centrum 
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6) Toegankelijkheid 

stemhokjes 
a)  Stemhokjes waren laatste verkiezingen nauwelijks te 

gebruiken voor elektrische rolstoelen (rolstoel past niet 

onder desk) 
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7) Openbaar vervoer 
a) Toegang perron station 

b) Hoogte instap bushaltes 

c) Moeilijke bereikbaarheid verzorgingshuizen en 

woonservicezones… 
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8) Toegankelijkheid trottoirs 
a) Verkeersborden blokkeren de weg 

b) Onvoldoende handhaving bij plaatsen (tijdelijke) 

blokkades 
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9) (Te) weinig hulpmiddelen 

slechtzienden 

a) Ontbreken brailleborden in openbare gebouwen (bv. 

bibliotheek) 

b) Géén deelname app toegankelijkheid ‘Ongehinderd’ 

c) Géén toegankelijkheidsambassadeurs zoals bv. Goes 
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10) Gelijkwaardigheid 

a) Door beperking en sociale voorzieningen moeite om 

hoofd boven water te houden 

b) Geen werk meer sinds de Participatiewet 
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SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET COLLEGE 

EX ARTIKEL 41 RVO  

Registratienummer 

(In te vullen door de raadsgriffier) 

Datum: 10 maart 2019 

Aan de voorzitter van de raad 

Onderwerp: Toegankelijkheid openbare gebouwen en openbare ruimte 

Na een unaniem aangenomen motie van november 2016 bij de inwerkingtreding van het VN-verdrag over 
mensen met een beperking, heeft het college de raad in mei 2017 een raadsvoorstel voorgelegd met een 
startnotitie om tot een plan te komen om de toegankelijkheid van Middelburg te verbeteren. De raad heeft 
met het vaststellen daarvan het college opdracht gegeven de toegankelijkheidsagenda uit werken en te 
komen met een prioriteitenplan met bijbehorende kostenramingen. Sinds mei 2018 is er nog wel een 
workshop met de raad gehouden, maar ontbreekt het volgens de PvdA nog steeds aan concrete acties en 
zichtbare voortgang. Het college wordt daarom verzocht de volgende vragen schriftelijk/ mondeling te 
beantwoorden: 

- Kan het college aangeven wat er sindsdien is gebeurd en welke voortgang er te melden valt? 
- Wanneer kan de raad het al in mei 2017 beloofde prioriteitenplan met kostenramingen nu eindelijk 

verwachten zodat ze keuzes kan maken welke aspecten van toegankelijkheid dienen te worden 
opgepakt? 

- Is het college bekend dat de Zeeuwse bibliotheek, als openbaar gebouw, op géén enkele manier 
voldoet aan de eisen die er vanuit het genoemde VN-verdrag gesteld moeten worden? Is het 
college het met de PvdA eens dat dit een schande is en dat het tijd is voor actie? 

- In de Provinciale Staten is onlangs door onze statenfractie de ambitie uitgesproken om de eerste 
provincie te worden die volledig voldoet aan het VN-verdrag inzake de rechten van personen met 
een handicap. Middelburg heeft in genoemde workshop de stelling op tafel gegooid in 2021 mee te 
dingen naar de titel ‘Meest toegankelijke gemeente van Nederland’. Gezien de gebrekkige 
voortgang, hoe denkt het college deze ambities te gaan realiseren?   

- De gemeente heeft eerder aangegeven dat het thema toegankelijkheid ‘wil meenemen in 
(herinrichtings)projecten maar dat het geen losse activiteiten onderneemt’. Deelt het college onze 
constatering dat het op die manier niet gaat lukken om de genoemde ambities te realiseren? Onze 
statenfractie constateert dat ze veel signalen ontvangt dat bij de bouw en verbouwing van 
provinciale projecten te weinig aandacht wordt besteed aan de belangen van minder validen. Hoe 
is dat in onze gemeente? Op welke wijze bewaakt het college op dit moment dat deze aspecten 
wél goed worden meegenomen in (her)inrichtingswerkzaamheden en nieuwbouw en 
renovatieprojecten?  

- Is het college bereid om zo snel mogelijk – waar nodig met andere mede-overheden zoals 
provincie en waterschap – te komen tot een knelpuntenplan zodat in ieder geval gestart wordt met 
quickwins. 

Toelichting: 

De PvdA-fractie doet een dringende oproep aan het gemeentebestuur om meer aandacht te besteden aan 
de uitwerking van het VN-verdrag inzake de rechten van personen met een handicap. Samen met onze 
statenfractie constateren we de situatie de goede bedoelingen ten spijt nog steeds veel te wensen overlaat. 
De PvdA wil dat iedereen moet mee kunnen doen, ongeacht wat voor beperking je ook hebt. 

https://youtu.be/8NjlLFlVxBM 

Ondertekening en naam. 

 

Jeroen Louws 

 


